



# الجمعية العامة الـ 140 للاتحاد البرلماني الدولي

## الدوحة (قطر) 6 – 10 نيسان/ أبريل 2019



رقم 3

### الجريدة اليومية<sup>1</sup>

الإثنين، 8 نيسان/ أبريل 2019

المكان <sup>2</sup>	الاجتماع	التوقيت
قاعة الدفنة	الجمعية العامة	13:00-09:00
	● البند 9 (بند طارئ) – دعوة لاتخاذ إجراءات دولية عاجلة لدعم موزمبيق وملاوي وزيمبابوي التي ضربها إعصار إيداي	10:30-09:00
	– مناقشة	
	● مواصلة المناقشة العامة حول البرلمانات كما بر لتعزيز التعليم من أجل السلام والأمن وسيادة القانون	13:00- 10.30
قاعة البصير	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين	13:00-9:00
(جلسة مغلقة)	ستعقد اللجنة جلسات استماع حول قضايا في ساحل العاج وجزر المالديف وفنزويلا (على أن يتم التأكيد لاحقاً).	

<sup>1</sup> المعلومات حتى الساعة 5 من مساء 7 نيسان/ أبريل.

<sup>2</sup> جميع قاعات الاجتماعات المشار إليها موجودة في مركز مؤتمرات شيراتون.



12.30 – 9.30

قاعة سلوى 1 **اعمل الآن من أجل صحة النساء والأطفال والمراهقين: دروس**

**في التمويل الصحي والتشريعات والشراكات**

ورشة عمل شارك في تنظيمها الاتحاد البرلماني الدولي  
ومنظمة الصحة العالمية وشراكة صحة الأم والوليد والطفل  
والشراكة من أجل صحة الأم والوليد والطفل (PMNCH)

12.30 – 9.30

قاعة سلوى 2 **اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الانسان**

مناقشة حول متابعة القرارات السابقة للاتحاد البرلماني الدولي:

◀ الديمقراطية في العصر الرقمي، واستخدام الإعلام لمشاركة المواطن،

وحرية التعبير (2015)

◀ استخدام وسائل الإعلام، بما فيها التواصل الاجتماعي، من

أجل تعزيز مشاركة المواطنين والديمقراطية. (2013)

◀ حرية التعبير والحق في الحصول على المعلومات (2009)

جلسة استماع الخبراء حول العمل البرلماني لمحاربة التضليل و

"الأخبار المزيفة"

المحاضرون: السيد توماسو فنتوريني، مركز الإنترنت والمجتمع،

المركز الوطني للبحوث العلمية (CNRS)، فرنسا

السيدة شاليني جوشي، أخصائية-التحقق،

PROTO، والمؤسس المشارك لخبار لاهاريا-

شبكة الأخبار الريفية الرقمية الوحيدة في الهند

بريسلاف ناكوف، العالم الرئيسي، معهد قطر

لبحوث الحوسبة (QCRI)

16:00–14:30

قاعة سلوى 1 **حوار رؤساء البرلمانات المشاركين - ضعف الثقة في الديمقراطية:**

(جلسة مغلقة)

**نداء عاجل لإعادة النظر في**

**نماذج الحوكمة الخاصة بنا**



**مناقشة عامة - معلومات مهمة**

ترتيبات الجلوس نظراً للحضور الكبير -قاعة الجلسات العامة (الدفنة). على أساس المقاعد المتاحة على المكاتب، حيث أمكن، ستخصص الأعضاء أربعة مقاعد للوفود التي تتألف من ما يصل إلى أربعة أعضاء (اثنان على المكاتب)، والوفود من خمسة إلى ثمانية أعضاء سيخصّصون بستة مقاعد (ثلاثة على المكاتب) أما الوفود التي تتألف من تسعة أعضاء وأكثر فسيخصصون بثمانية مقاعد (أربعة على المكاتب).

**18:30-14:30****اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة، والتمويل والتجارة****قاعة الريان**

- البند 5: دور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق

- أهداف التنمية المستدامة، وخاصة فيما يتعلق بالمساواة

- الاقتصادية، البنية التحتية المستدامة والصناعة والابتكار

- صياغة القرار في الجلسة العامة

**18:30-14:30****الجمعية العامة****قاعة الدفنة**

- مواصلة المناقشة العامة

**18:30-14:30****لجنة الصياغة الخاصة بالبند الطارئ****قاعة البصير**

يطلب من المجموعات الجيوسياسية تقديم أسماء ممثليها في لجنة (جلسة مغلقة) الصياغة قبل بدء عملها.

**18:30-16:30****مكتب اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين****قاعة سلوى 1****(جلسة مغلقة)****\*\*\* ليلة السفارة \*\*\***

\*

\* \*

**مراجعة البرنامج الرئيسي ليوم الثلاثاء، 9 نيسان/ أبريل****13:00-09:00****قاعة الريان****اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة**

- حلقات نقاش:

- ◀ المتابعة البرلمانية لأهداف التنمية المستدامة تحضيراً

- لدورة العام 2019 لمنتدى الأمم المتحدة

- السياسي الرفيع المستوى بشأن التنمية المستدامة



	◀ حلقة نقاش حول الموضوع الرئيسي لمنتدى الأمم المتحدة السياسي الرفيع المستوى للعام 2019: تمكين الأفراد وضمن الشمولية والمساواة	
	● انتخابات	
قاعة سلوى 2	اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الانسان	12:30 – 9.30
	● مناقشة حول مشروع قرار ليتم اعتماده في الجمعية العامة ال 141 حول تحقيق التغطية الصحية الشاملة بحلول عام 2030: دور البرلمان في ضمان الحق في الصحة	
	● انتخابات	
قاعة الدفنة	الجمعية العامة	13:00 – 11.30
	● مواصلة المناقشة العامة	
قاعة الريان	لجنة التنمية المستدامة، والتمويل والتجارة	16:00-14:30
	● البند 5: دور التجارة العادلة والحرّة والاستثمار في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، وخاصة فيما يتعلق بالمساواة الاقتصادية، البنية التحتية المستدامة والتصنيع والابتكار	
	- اعتماد مشروع القرار	
	● الانتخابات وبرنامج العمل المقبل	
قاعة سلوى 2	حلقة نقاش حول مكافحة الإرهاب والتطرف العنيف، من القرارات الدولية إلى التشريعات الوطنية: سدّ الفجوة في التنفيذ	16:00-14:30
قاعة الدفنة	الجمعية العامة	18:30-14:30
	● مواصلة المناقشة العامة	15:00-14:30
	● البند 9 (بند طارئ) - دعوة لاتخاذ إجراءات دولية عاجلة لدعم موزمبيق وملاوي وزيمبابوي التي ضربها إعصار إيداي	15:30-15:00
	- اعتماد القرار	18:30-15:30
	● مواصلة المناقشة العامة	



قاعة الريان

18:30-16:30

### اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين

**البند 4:** عدم جواز قبول استخدام المرتزقة كوسائل لتقويض

السلام وانتهاك لحقوق الإنسان

- اعتماد القرار

• الانتخابات وبرنامج العمل المقبل

أمسية ثقافية، بضيافة معالي السيد أحمد بن عبد الله بن زيد آل مدرج المسرح

19:00

الروماني

محمود، رئيس مجلس الشورى

كتارا

• يرجى من المندوبين ارتداء شاراتهم.

• ستكون هناك خدمة نقل مكوكية من الشيراتون إلى الأمسية

الثقافية بين الساعة 18:00 و 19:00

\*

\* \*

### أنشطة أخرى للجمعية العامة

• **معرض المعرفة للتعليم:** تم إنشاء عدد من المدرجات بالقرب من قاعة الجلسات العامة، بهدف إتاحة الفرصة للمندوبين للتفاعل مع أعضاء المؤسسات التعليمية وشركاء الاتحاد البرلماني الدولي. يشمل العارضون أكاديمية تعليم حقوق الانسان، المؤسسة القطرية، وكالة الأمم المتحدة لغوث وتشغيل اللاجئين الفلسطينيين في الشرق الأدنى (UNRWA) ومنظمة الأمم المتحدة للتربية والعلم والثقافة (UNESCO). سيكون المعرض مفتوحاً حتى الساعة 2 من بعد ظهر يوم الأربعاء، 10 نيسان/ أبريل.

• **إحاطة فنية حول التغطية الصحية الشاملة:** ستعقد في القاعة PR7 اليوم، الاثنين، 8 نيسان/ أبريل 2019 من الساعة 1.30 بعد الظهر حتى 2.30 بعد الظهر. سيقدم الإحاطة خبراء من منظمة الصحة العالمية (WHO). حضور الفعالية عن طريق الدعوة. أولئك على الراغبين بالحضور الاتصال بالسيدة إليسا سكولارو، منظمة الصحة العالمية (scolaroe@who.int).

• **فعالية جانبية بشأن "نحن فنزويلا":** سينظم الحدث مجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبية ومجموعة +12 في قاعة سلوى 1 اليوم، الاثنين، 8 نيسان/ أبريل 2019، من الساعة 13:00 وحتى 14:30.

\*

\* \*



## معلومات أخرى

- **تطبيق الجمعية العامة:** كجزء من سياسة الورقة الذكية للاتحاد البرلماني الدولي، تمّ توفير تطبيق الجمعية لتسهيل التشاور المباشر عبر الإنترنت لوثائق الجمعية، وإتاحة الوصول إلى المعلومات المتعلقة بالجمعية. ويمكن تحميل التطبيق من App Store على أجهزة iOS ومن Play Store على أجهزة الأندرويد (CrowdCompass AttendeeHub)، بمجرد التحميل، افتح تطبيق AttendeeHub وأدخل "IPU 140 Assembly". على الوفود التي ترغب في نشر كتيبيها على التطبيق إعادة توجيه الملف بصيغة pdf (بما لا يزيد عن 10 ميغابايت) إلى [sas@ipu.org](mailto:sas@ipu.org).
- **خدمة الطباعة عند الطلب:** هذه الخدمة متاحة حتى 10 نيسان/ أبريل في مركز خدمة تصوير المستندات والطباعة (مركز الأعمال) للمندوبين الذين يرغبون في الحصول على نسخ إضافية من أية وثائق منشورة على صفحة الاتحاد البرلماني الدولي على الإنترنت.
- **جمعيات الاتحاد البرلماني الدولي في جيبك:** هذا الكتيب، الذي يوفر لمحة عامة عن إجراءات الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي للاتحاد البرلماني الدولي، متاح في صفحة الويب الخاصة بالتطبيقات والجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية.
- **قائمة المشاركين:** يتم تذكير الوفود بأن القائمة المؤقتة للمشاركين متاحة للتشاور على تطبيق الجمعية وأنه تمّ طباعة عدد محدود من النسخ فقط. من أجل ضمان دقة القائمة النهائية للمشاركين، يرجى من الوفود الإبلاغ عن أية تغييرات إلى السيدة مارينا فيليبين في مكتب التسجيل عند الساعة 12 ظهراً يوم الثلاثاء 9 نيسان/أبريل 2019. ستنشر القائمة النهائية للمشاركين على موقع الاتحاد البرلماني الدولي.
- **أنشطة الأشخاص المرافقين:** يمكن الحجز للجولات والزيارات في مكتب مجلس قطر الوطني للسياحة الواقع خلف مكتب الحراسة في بهو شيراتون. وهو مفتوح من الساعة 08:00 حتى الساعة 20:00

\*

\* \*



## معلومات الاتصالات

- وسائل التواصل الاجتماعي: المتابعة أو المشاركة في المناقشات في الجمعية العامة على مواقع التواصل الاجتماعي.  
على تويتر: [IPUparliament](https://twitter.com/IPUparliament) على الإنستغرام: [ipu.parliament\\_official](https://www.instagram.com/ipu.parliament_official)  
على الفيسبوك: [InterParliamentaryUnion](https://www.facebook.com/InterParliamentaryUnion)
- علامات تصنيف هاشتاغ مفيدة: #IPU140 و #WomenMPs و #YoungMPs
- الصور: سيتم تحميل جميع صور الجمعية العامة الرسمية على موقع Flickr في أوقات منتظمة خلال اليوم: [www.ipu.org/140pics](http://www.ipu.org/140pics). يرجى ذكر: الاتحاد البرلماني الدولي.
- حان الوقت لصورة السيلفي؟ تعال إلى صندوق الصور الشخصية بجوار مركز الأعمال.
- ابق على اتصال! لا تنس ملء استمارة "ابق على اتصال" المتوفرة لدى أمانة الاتحاد البرلماني الدولي والاشتراك في النشرة الإخبارية على الموقع الإلكتروني أو تطبيق الجمعية.
- المؤتمر الصحفي الختامي (في المركز الإعلامي): الأربعاء 10 نيسان/ أبريل ، الساعة 13:30 – 14:30.
- استفسارات وسائل الإعلام: لأية استفسارات تتعلق بوسائل الاعلام، يرجى الاتصال بتوماس فيتزسيمونس على [tf@ipu.org](mailto:tf@ipu.org) أو +41 79 854 31 53

\*

\* \*

## الشواغر التي يتعين ملؤها في الجمعية العامة الـ 140

لمزيد من المعلومات التفصيلية، يرجى الاطلاع على وثيقة [الشواغر](#).

\* \* \*

بالنسبة لجميع الشواغر، يجب أن تكون الترشيحات مصحوبة برسالة توضيحية موقعة وسيرة ذاتية موجزة (صفحة واحدة كحد أقصى)، بالإضافة إلى استمارة معلومات اتصال مكتملة (انظر [www.ipu.org/download/5971](http://www.ipu.org/download/5971)). بالإضافة إلى ذلك، يجب أن تتضمن الترشيحات لمكاتب اللجان الدائمة التزاماً خطياً من برلمان المرشح، كما يطلب من المرشحين للجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين ملء استمارة الشواغر المتاحة على

[https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form\\_vacancies\\_chrp\\_april\\_2019-e.pdf](https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form_vacancies_chrp_april_2019-e.pdf)



يمكن تقديم الترشيحات من المجموعات الجيوسياسية المعنية، وعند الاقتضاء، من المرشحين إلى دائرة تقديم الوثائق ومراقبتها (قاعة دوخان)، حتى الساعة 9.30 من صباح يوم الثلاثاء 9 نيسان/ أبريل 2019 بالنسبة للجان والهيئات الأخرى. بالنسبة لمكاتب اللجان الدائمة، يمكن تقديم الترشيحات حتى قبل وقت الانتخابات بيوم واحد.

\* \* \*

في 10 نيسان/ أبريل 2019، سيجري المجلس الحاكم انتخابات كما هو مبين أدناه.

### اللجنة التنفيذية

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب عضو واحد (امرأة) للمجموعة الإفريقية. حتى تاريخه، تم استلام الترشيح التالي:  
- السيدة أ. د. ميرغان (السنغال): ترشيح مقدم من المجموعة الإفريقية.

### اللجان والهيئات الأخرى

#### اللجنة الدائمة لحقوق الإنسان للبرلمانيين

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب عضو واحد (للعمل بصفته الشخصية)، ويفضّل أن يكون من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ.

#### اللجنة الدائمة لشؤون الشرق الأوسط

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب عضوين اثنين (نساء). حتى تاريخه، تم استلام الترشيح التالي:  
- السيدة م. موكيتيمي (ليسوتو): ترشيح مقدم من مجموعة إفريقيا.

#### مجموعة مسهلي الحوار حول قبرص

سيُطلب من المجلس الحاكم انتخاب مسهّل واحد. حتى تاريخه، تم استلام الترشيح التالي:  
- السيدة ل. كوارتابيل (إيطاليا).

#### لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني





سُيطلب من المجلس الحاكم انتخاب **عضوين اثنين**: عضو واحد (امرأة) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضو واحد (رجل) لمجموعة أوراسيا.

حتى تاريخه، تم استلام الترشيح التالي:

- السيد ه. هوفهانيسيان (أرمينيا): ترشيح مقدّم من مجموعة أوراسيا.

الفريق الاستشاري الرفيع المستوى المعنية بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف

سُيطلب من المجلس الحاكم انتخاب **21 عضواً**: خمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثنتين من الرجال) للمجموعة الإفريقية؛ عضوان (امرأة واحدة رجل واحد) للمجموعة العربية؛ أربعة أعضاء (اثنتين من النساء واثنتين من الرجال) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ عضوان (امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أوراسيا؛ ثلاثة أعضاء (على الأقل امرأة واحدة ورجل واحد) لمجموعة أمريكا اللاتينية والكاريبي (GRULAC)؛ وخمسة أعضاء (على الأقل اثنتين من النساء واثنان من الرجال) لمجموعة +12.

حتى تاريخه، تم استلام الترشيحات التالية:

- السيد ت. انيسيت (بورووندي)، والسيدة ج. أودول (كينيا)، والسيدة م. منساه وليامز (ناميبيا) والسيد و. تيني (النيجر):

الترشيحات مقدّمة من المجموعة الإفريقية؛

- معالي الدكتور علي عبد العال (جمهورية مصر العربية) ومعالي الدكتورة أمل عبد الله القبيسي (الإمارات العربية المتحدة):

الترشيحات مقدّمة من المجموعة العربية؛

- السيد ج. ف. ميرينو لوبيز (السلفادور)، والسيدة إ. باسادا (أوروغواي) والسيد ف. ف. سواريز دياز (جمهورية الدومينيكان):

الترشيحات مقدّمة من مجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبي.

\* \* \*

## مكاتب اللجان الدائمة

سيتم إجراء الانتخابات التالية للمكاتب.

اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين (الانتخابات: جلسة 9 نيسان/ أبريل، الساعة 16:30)

**خمسة أعضاء**: عضو واحد (امرأة) للمجموعة الإفريقية؛ عضوان (امرأة واحدة على الأقل) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضوان (امرأة واحدة على الأقل) لمجموعة أوراسيا.

حتى تاريخه، تم استلام الترشيح التالي:

- السيدة ب. إيكورو يوكا (الكونغو): ترشيح مقدّم من المجموعة الإفريقية.



اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة، والتمويل والتجارة (الانتخابات: جلسة 9 نيسان/ أبريل، الساعة 14:30)

**عضوان:** عضو واحد (امرأة) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة أوراسيا. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من الأردن ورومانيا فترة ولايتهم الأولى البالغة عامين ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية. حتى تاريخه، تم استلام الترشيحات التالية:

- السيد محمد الجبوري (جمهورية العراق) لاستكمال ولاية العراق الأولى (نهاية الفترة: آذار/ مارس 2020)، وسعادة السيدة وفاء بني مصطفى (المملكة الأردنية الهاشمية) لولاية ثانية: الترشيحات مقدّمة من المجموعة العربية؛
- السيدة س. جنات ماري (باكستان): الترشيح لولاية أولى مقدّم من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛
- السيد أ. بوشيان (أرمينيا) لاستكمال ولاية أرمينيا الأولى (نهاية الفترة: آذار/ مارس 2020): ترشيح مقدّم من مجموعة أوراسيا.

اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان (الانتخابات: جلسة 9 نيسان/ أبريل، الساعة 9.30 صباحاً)

**ثلاثة أعضاء:** عضو واحد (امرأة) للمجموعة العربية؛ عضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبية؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة +12. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من بوروندي وكندا فترة السنتين الأولى ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية. حتى تاريخه، تم استلام الترشيحات التالية:

- السيدة آلا الطالباني (جمهورية العراق): ترشيح مقدّم من المجموعة العربية؛
- السيدة ل. كريكسل (الأرجنتين): ترشيح مقدّم من مجموعة بلدان أمريكا اللاتينية والكاريبية.

اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة (الانتخابات: جلسة 9 نيسان/ أبريل، الساعة 9 صباحاً)

**عضوان:** عضو واحد (امرأة أو رجل) للمجموعة الإفريقية؛ وعضو واحد (امرأة أو رجل) لمجموعة آسيا والمحيط الهادئ. بالإضافة إلى ذلك، يستكمل أعضاء المكتب من الأرجنتين وروسيا الاتحادية ولايتهم الأولى لمدة عامين ويكونون مؤهلين لإعادة الانتخاب لفترة ثانية.

حتى تاريخه، تم استلام الترشيحات التالية:

- السيد ب. أكامبا (أوغندا): ترشيح مقدّم من المجموعة الإفريقية؛
- السيد ن. أوتشرال (منغوليا): ترشيح مقدّم من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ.

\*\*\*





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 140<sup>th</sup> IPU Assembly

## Doha (Qatar), 6 – 10 April 2019



No. 3

# JOURNAL<sup>1</sup>

## Monday, 8 April 2019

Time	Meeting	Place <sup>2</sup>
<b>9 a.m. – 1 p.m.</b> 9 a.m. – 10.30 a.m.	<b>Assembly</b> ♦ <b>Item 9 (emergency item)</b> – <i>Call for urgent international action to support Mozambique, Malawi and Zimbabwe hit by Cyclone Idai</i> – Debate	<b>Al Dafna</b>
10.30 a.m. – 1 p.m.	♦ Continuation of the General Debate on <i>Parliaments as platforms to enhance education for peace, security and the rule of law</i>	
<b>9 a.m. – 1 p.m.</b>	<b>Committee on the Human Rights of Parliamentarians</b> The Committee will hold hearings on cases in Côte d'Ivoire and Maldives, and Venezuela (to be confirmed).	<b>Al Bashir</b> <i>(in camera)</i>
<b>9.30 a.m. – 12.30 p.m.</b>	<b><i>Act now for women's, children's and adolescents' health: Lessons on health financing, legislation and partnerships</i></b> Workshop organized jointly by the IPU, World Health Organization (WHO) and The Partnership for Maternal, Newborn and Child Health (PMNCH)	<b>Salwa 1</b>
<b>9.30 a.m. – 12.30 p.m.</b>	<b>Standing Committee on Democracy and Human Rights</b> ♦ Debate on follow-up to previous IPU resolutions: › <i>Democracy in the digital era and the threat to privacy and individual freedoms</i> (2015) › <i>The use of media, including social media, to enhance citizen engagement and democracy</i> (2013) › <i>Freedom of expression and the right to information</i> (2009) ♦ Expert hearing on parliamentary action to combat disinformation and "fake news" <i>Panellists:</i> Mr. Tommaso Venturini, Center for Internet and Society, Centre national de la recherche scientifique (CNRS), France Ms. Shalini Joshi, Specialist - Verification, PROTO, and Co-founder of Khabar Lahariya - India's only digital rural news network Mr. Preslav Nakov, Principal Scientist, Qatar Computing Research Institute (QCRI)	<b>Salwa 2</b>
<b>2.30 p.m. – 4 p.m.</b>	<b>Speakers' dialogue – <i>Low trust in democracy: An urgent call to rethink our governance models</i></b>	<b>Salwa 1</b> <i>(in camera)</i>

### GENERAL DEBATE – IMPORTANT INFORMATION

Seating arrangements in view of high attendance – Plenary Hall (Al Dafna). On the basis of seats available at desks, where possible, Members with delegations of up to four MPs will be allocated a total of four seats (two at desks), those with five to eight MPs six seats (three at desks) and those with nine or more MPs eight seats (four at desks).

<sup>1</sup> Information as at 5 p.m. on 7 April.

<sup>2</sup> All meeting rooms indicated are located in the Sheraton Convention Center.



- 2.30 p.m. – 6.30 p.m. **Assembly** Al Dafna
- 2.30 p.m. – 3 p.m. ♦ Continuation of the General Debate
- 3 p.m. – 3.30 p.m. ♦ **Item 9** (emergency item) – *Call for urgent international action to support Mozambique, Malawi and Zimbabwe hit by Cyclone Idai*  
– Adoption of the resolution
- 3.30 p.m. – 6.30 p.m. ♦ Conclusion of the General Debate
- 4.30 p.m. – 6.30 p.m. **Standing Committee on Peace and International Security** Al Rayyan
- ♦ **Item 4:** *Non-admissibility of using mercenaries as a means of undermining peace and violating human rights*  
– Adoption of the resolution
- ♦ Elections and future programme of work
- 7 p.m. **Cultural evening, hosted by His Excellency Mr. Ahmed Bin Abdullah Bin Zaid Al Mahmoud, Speaker of the Shura Council** Katara Amphitheatre  
Doha
- ♦ Delegates are requested to wear their badges.
- ♦ There will be a shuttle service from the Sheraton to the cultural evening between 6 p.m. and 7 p.m.

\*  
\* \*

## OTHER ASSEMBLY ACTIVITIES

- ♦ **Knowledge Fair for Education:** A number of stands have been set up close to the Plenary Hall, with a view to providing an opportunity for delegates to interact with members of education-related institutions and IPU partners. Exhibitors include H.E.R. Academy, the Qatar Foundation, the United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East (UNRWA) and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization (UNESCO). The Fair is open until 2 p.m. on Wednesday, 10 April.
- ♦ **A technical briefing on universal health coverage** will take place in the PR7 room today, Monday, 8 April 2019 from 1.30 p.m. to 2.30 p.m. The briefing will be given by experts from the World Health Organization (WHO). The event is by invitation; those wishing to attend are invited to contact Ms. Elisa Scolaro, WHO (scolaroe@who.int).
- ♦ **Side event on “We are Venezuela”:** The event, organized by GRULAC and the Twelve Plus Group, will take place in the Salwa 1 room today, Monday, 8 April 2019, from 1.30 p.m. to 2.30 p.m.

\*  
\* \*

## OTHER INFORMATION

- ♦ **Assembly App:** As part of the IPU’s PaperSmart policy, an App is available which facilitates the online consultation of Assembly documents and provides access to Assembly-related information. It can be downloaded from the App Store on iOS devices and Play Store on Android (CrowdCompass AttendeeHub). Once downloaded, open the AttendeeHub app and enter “IPU 140 Assembly”. Delegations that wish to post their brochure on the App should forward the file in pdf format (not more than 10MB) to sas@ipu.org.
- ♦ **Print-on-demand service:** This service is available until 10 April at the Typing Pool and Photocopying Service (Business Center) for those delegates who wish to obtain additional copies of any documents published on the IPU Assembly web page.
- ♦ **IPU Assemblies in your pocket:** This booklet, which provides an overview of IPU Assembly procedures, is available on the App and IPU Assembly web page in English, French, Spanish and Arabic.
- ♦ **List of Participants:** Delegations are reminded that the provisional List of Participants is available for consultation on the Assembly App and that only a limited number of copies have been printed. In order to ensure the accuracy of the final List of Participants, delegations are kindly requested to report any changes to Ms. Marina Filippin at the Registration Desk by **12 noon on Tuesday, 9 April 2019**. The final List of Participants will be published on the IPU website.
- ♦ **Activities for accompanying persons:** Tours and visits may be booked at the Qatar National Tourism Council desk located behind the concierge’s desk in the Sheraton lobby. It is open between 8 a.m. and 8 p.m.

\*  
\* \*

## COMMUNICATIONS INFORMATION

- ♦ **Social media:** Follow or join in the discussions at the Assembly on social media.  
On Twitter: [IPUparliament](#) On Instagram: [ipu.parliament\\_official](#) On Facebook: [InterParliamentaryUnion](#)  
Useful hashtags: #IPU140, #WomenMPs, #YoungMPs
- ♦ **Photos:** All official Assembly photographs will be uploaded on Flickr at regular times during the day: [www.ipu.org/140pics](http://www.ipu.org/140pics).  
Please credit: Inter-Parliamentary Union.
- ♦ **Time for a selfie?** Come to the selfie box next to the Business Center.
- ♦ **Keep in touch!** Don't forget to fill in a "Keep in touch" form available from the IPU secretariat and subscribe to our newsletter on the web or the Assembly app.
- ♦ **Closing press conference (in the Media Center):** Wednesday 10 April, 1.30 p.m. – 2.30 p.m.
- ♦ **Media enquiries:** For any media enquiries, please contact Thomas Fitzsimons on [tf@ipu.org](mailto:tf@ipu.org) or +41 79 854 31 53.

\*  
\* \*

## VACANCIES TO BE FILLED AT THE 140<sup>th</sup> ASSEMBLY

For more detailed information, please see [Vacancies](#) document.

\* \* \*

*For all vacancies, candidatures should be accompanied by a signed cover letter and a brief (one-page maximum) curriculum vitae, as well as a completed contact information form (see [www.ipu.org/download/5971](http://www.ipu.org/download/5971)). In addition, candidatures for the Standing Committee Bureaux should include a written commitment from the candidate's parliament, and candidates for the Committee on the Human Rights of Parliamentarians are required to complete the vacancies form available at [https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form\\_vacancies\\_chrp\\_april\\_2019-e.pdf](https://www.ipu.org/sites/default/files/documents/form_vacancies_chrp_april_2019-e.pdf).*

*Candidatures from the geopolitical groups concerned, and, where applicable, from candidates, may be submitted to the Submission and Control of Documents Service (Dukhan Hall) up to 9.30 a.m. on Tuesday, 9 April 2019 for the Committees and other bodies. For the Standing Committee Bureaux, candidatures may be submitted up to one day before the time of the elections.*

\* \* \*

On 10 April 2019, the Governing Council will hold elections as outlined below.

### EXECUTIVE COMMITTEE

The Governing Council will be required to elect **one member** (female) for the African Group.

*To date, the following candidature has been received:*

– Ms. A.D. Mergane (Senegal): candidature submitted by the African Group.

### COMMITTEES AND OTHER BODIES

#### Committee on the Human Rights of Parliamentarians

The Governing Council will be required to elect **one member** (to serve in an individual capacity), preferably from the Asia-Pacific Group.

#### Committee on Middle East Questions

The Governing Council will be required to elect **two members** (female).

*To date, the following candidature has been received:*

– Ms. M. Mokitimi (Lesotho): candidature submitted by the Africa Group.

#### Group of Facilitators for Cyprus

The Governing Council will be required to elect **one facilitator**.

*To date, the following candidature has been received:*

– Ms. L. Quartapelle (Italy).

#### Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law

The Governing Council will be required to elect **two members**: one member (female) for the Asia-Pacific Group; and one member (male) for the Eurasia Group.

*To date, the following candidature has been received:*

– Mr. H. Hovhannisyanyan (Armenia): candidature submitted by the Eurasia Group.

### High-level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism

The Governing Council will be required to elect **21 members**: five members (at least two female and two male) for the African Group; two members (one female and one male) for the Arab Group; four members (two female and two male) for the Asia-Pacific Group; two members (one female and one male) for the Eurasia Group; three members (at least one female and one male) for the Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC); and five members (at least two female and two male) for the Twelve Plus Group.

*To date, the following candidatures have been received:*

- Mr. T. Anicet (Burundi), Ms. J. Oduol (Kenya), Ms. M. Mensah Williams (Namibia) and Mr. O. Tinni (Niger): candidatures submitted by the African Group;
- Mr. A.A.-A. Sayed Ahmed (Egypt) and Ms. A.A. Al Qubaisi (United Arab Emirates): candidatures submitted by the Arab Group;
- Mr. J.F. Merino López (El Salvador), Ms. I. Passada (Uruguay) and Mr. V.V. Suárez Díaz (Dominican Republic): candidatures submitted by GRULAC.

\* \* \*

### **STANDING COMMITTEE BUREAUX**

The following elections to the Bureaux will be held.

Standing Committee on Peace and International Security (elections: 9 April, 4.30 p.m. sitting)

**Five members:** One member (female) for the African Group; two members (at least one female) for the Asia-Pacific Group; and two members (at least one female) for the Eurasia Group.

*To date, the following candidature has been received:*

- Ms. P. Ikourou Yoka (Congo): candidature submitted by the African Group.

Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade (elections: 9 April, 2.30 p.m. sitting)

**Two members:** One member (female) for the Asia-Pacific Group; and one member (female or male) for the Eurasia Group. In addition, the Bureau members from Jordan and Romania are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

*To date, the following candidatures have been received:*

- Mr. M. Al-Juboori (Iraq) to complete the first term of Iraq (end of term: March 2020), and Ms. W. Bani Mustapha (Jordan) for a second term: candidatures submitted by the Arab Group;
- Ms. S. Jannat Marri (Pakistan): candidature for a first term submitted by the Asia-Pacific Group;
- Mr. A. Boshyan (Armenia) to complete the first term of Armenia (end of term: March 2020): candidature submitted by the Eurasia Group.

Standing Committee on Democracy and Human Rights (elections: 9 April, 9.30 a.m. sitting)

**Three members:** one member (female) for the Arab Group; one member (female or male) for GRULAC; and one member (female or male) for the Twelve Plus Group. In addition, the Bureau members from Burundi and Canada are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

*To date, the following candidatures have been received:*

- Ms. A. Talabani (Iraq): candidature submitted by the Arab Group;
- Ms. L. Crexell (Argentina): candidature submitted by GRULAC.

Standing Committee on United Nations Affairs (elections: 9 April, 9 a.m. sitting)

**Two members:** One member (female or male) for the African Group; and one member (female or male) for the Asia-Pacific Group. In addition, the Bureau members from Argentina and the Russian Federation are completing their first two-year term and are eligible for re-election for a second term.

*To date, the following candidatures have been received:*

- Mr. P. Akamba (Uganda): candidature submitted by the African Group;
- Mr. N.-O. Uchral (Mongolia): candidature submitted by the Asia-Pacific Group.

\*  
\* \*